
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 15. listopadu 2023 

 

 

Přítomni: J. Balko, O. Čakrt, L. Fila, O. Hrušák, H. Maxová, P. Piťhová, D. Smíšková, R. Škába, 

Š. Veselý, J. Zieg, J. Zuna, R. Bláha, T. Černá, O. Ferra, J. Hurych, Š. Chytrý, M. Koblížek, T. 

Stejskal, M. Uvíra 

 

Omluveni: M. Trojánek, K. Angerová, V. Blažek, B. Valníčková, V. Veselý 

 

Online: 0 

 

Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká, JUDr. Horáček 

 

 

Program: 

1. Zahájení a uvítání hostů 

2. Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

3. Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 11. 10. 2023 

4. Návrh na změnu organizace přijímacího řízení v roce 2024 

5. Statistiky přijímacího řízení v letech 2019 - 2023 

6. Rada vysokých škol - zástupce 2. LF UK 

7. Zprávy z komisí 

8. Zprávy z AS UK 

9. Různé 

 

 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil prof. Zuna, místopředseda AS 2. LF UK, přivítal senátory a hosty. Omluvil 

nepřítomnost MUDr. Trojánka, který je pracovně v zahraničí. Přivítal i nového senátora Radima 

Bláhu, který nahradil senátora C. Olsona, který přerušil studium. 

 

Skrutátory byli určeni: prof. Hrušák (pedagogická komora) a Š. Chytrý (studentská komora). 

 

2) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

Prof. Zuna požádal senátory o vyjádření k programu zasedání, nebyly dotazy ani námitky, 

program byl odsouhlasen tichým souhlasem. 

 

Prof. Babjuk informoval o analýze přijímacích pohovorů českých studentů, cílem je přijetí 

nejtalentovanějších studentů. Podstatnou součástí jsou ústní pohovory, Poměr přijatých a 

skutečně zapsaných studentů se v posledních letech zlepšil. Bylo by přesto dobré zjistit, proč se 

někteří přijatí studenti nezapíší, hledá se forma oslovení. Některé informace lze zjistit i ze 

systému SIS. Pan děkan požádal Mgr. Šmejckou o dodání informací, jaké procento přijatých 

nezapsaných studentů nastoupilo jinde na UK. Stejně tak by bylo vhodné zjistit, kteří ze studentů 

zapsaných na naši fakultu byli přijati i na jiné lékařské fakulty (a vybrali si naši). 

Pan děkan dále zmínil akce Den otevřených dveří a Den pootevřených dveří- jejich odezvu na fb 

stránkách a na instagramu. Tyto stránky mají dobrou sledovanost, dále na jejich formě i obsahu 

bude pracovat PR oddělení.  



Financování vědy na fakultách bylo v AS UK odsouhlaseno, naše fakulta dostala více finančních 

prostředků. 

VŘ na zhotovitele stavby MFB Ekonomická komise AS UK podpořila, AS UK odsouhlasil. 

Mgr. Šmejcké končí jmenování do funkce tajemnice 1/2024, jmenování bylo prodlouženo o 

dalších 5 let.  

 

3) Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 11. 10. 2023  

Prof. Zuna vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu, nikdo neměl připomínky.  

Hlasování: pro 18  proti  0  zdržel se  0 

Zápis ze zasedání AS 2. LF UK dne 15. 11. 2023 byl schválen. 

 

4 + 5) Návrh na změnu organizace přijímacího řízení v roce 2024 

Statistiky přijímacího řízení v letech 2019 - 2023 

Prof. Babjuk senátu shrnul statistiku přijímacích řízení za posledních 5 let, v grafech ukázal 

srovnání v počtech přihlášených, přijatých, zapsaných studentů, srovnání v bodovém ohodnocení 

při ústních pohovorech. 

Dále pan děkan informoval o problémech při přijímacím řízení oboru Všeobecného lékařství, 

kdy některé testy (části) byly mezi jednotlivými termíny zveřejněny na sociálních sítích. PR 

oddělení je zachytilo, ale spolu s přetížením administrativy děkanátu v době konání přijímacích 

zkoušek to vyvolává úvahy o vhodnosti změny organizace přijímacího řízení. Bylo by vhodné, 

aby studenti vypracovávali testy v jeden čas, je tedy potřeba zajistit více míst a dohlížejícího 

personálu. Je třeba zajistit firmu, která by s organizací pomohla, naše fakulta by testy připravila; 

také ústní pohovory by zůstaly v režii fakulty. 

V diskuzi (Babjuk, Čakrt, Zuna, Hrušák, Smíšková, Uvíra, Hurych) se probíraly možnosti 

pronájmu Kongresového centra (velmi drahé), sjednocení dozorů na všech místech, kde se bude 

test psát (dozor zajištěný firmou a člen fakulty), představa míst (FTVS, MFF UK, ČVUT…), 

tvorba komisí pro ústní pohovory atd. Po diskusi bylo vyvoláno hlasování o změně organizace 

přijímacího řízení a zajištění organizace písemné části přijímacího řízení externí společností. 

 

Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 

Návrh na změnu organizace přijímacího řízení v roce 2024 byl AS 2. LF UK schválen. 
 

6) Rada vysokých škol - zástupce 2. LF UK 

MUDr. V. Veselý končí své volební období, vzhledem k vytíženosti již nebude pokračovat na 

této pozici. Doc. Maxová, která tuto pozici již zastávala, stručně poreferovala o náplni práce. Do 

příštího zasedání 6. 12. 2023 O. Ferra zjistí zájemce ve studentské komoře. 

 

7) Zprávy z komisí 

Pedagogická komise – doc. Čakrt informoval, že od prof. Zámečníka získali cca 330 stran 

ankety, zatím komise zpracovává připomínky, které budou k dispozici u pohovorů s přednosty. 

Legislativní komise – nesešla se 

Ekonomická komise – nesešla se 

Sociální komise – nesešla se 

Komise pro komunikaci – nesešla se 

 

8) Zprávy z AS UK 

Prof. Škába informoval o zasedáních AS UK 13. 10. a 10. 11. 2023. V diskuzi k informacím se 

vyjádřili doc. Čakrt a prof. Hrušák. 

 

 

 

 

 

 

 



9) Různé 

 

VŘ:  

  kardiologie, AP,  2x 0,100, prof. Ošťádal - bude rozesláno začátkem prosince - doc. Fila 

  kardiologie, AP-L,  2x 0,050, prof. Ošťádal - bude rozesláno začátkem prosince -  

                                                                                                                                prof. Zuna            

   KARIM, AP-L, 0,100, doc. Vymazal  - bude rozesláno začátkem prosince -   prof. Škába 

 

Další termíny zasedání AS 2. LF UK: 6. 12. 2023 

 

 

Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 


